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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätietoja 
Läsnä Pirttilahti Arto 18:00 - 18:52 puheenjohtaja  
 Jatkola Jussi 18:00 - 18:52 1. 

varapuheenjohtaja 
 

 Kuronen Marko 18:00 - 18:52 2. 
varapuheenjohtaja 

 

 Ala-Herttuala 
Marika 

18:00 - 18:52 jäsen  

 Anttila Lasse 18:00 - 18:52 jäsen  
 Anttila Mira 18:00 - 18:52 jäsen  
 Aronen Tommi 18:00 - 18:52 jäsen  
 Frisk Jani 18:00 - 18:52 jäsen  
 Hakala Henna 18:00 - 18:52 jäsen  
 Helander Anneli 18:00 - 18:52 jäsen  
 Hietanen Kalevi 18:00 - 18:52 jäsen  
 Hokkanen Matti 18:00 - 18:52 jäsen  
 Kallioniemi Jaana 18:00 - 18:52 jäsen  
 Kimmel Riikka 18:00 - 18:52 jäsen  
 Lampinen Arto 18:00 - 18:52 jäsen  
 Lehtinen Arto 18:00 - 18:52 jäsen  
 Linkoneva Laura 18:00 - 18:52 jäsen  
 Lintula Saila 18:00 - 18:52 jäsen  
 Mäkelä Tauno 18:00 - 18:52 jäsen  
 Mäkinen Alli 18:00 - 18:52 jäsen  
 Paananen Pentti 18:00 - 18:52 jäsen  
 Pietiläinen Anna-

Kaisa 
18:00 - 18:52 jäsen  

 Rauhalammi 
Timo 

18:00 - 18:52 jäsen  

 Tamminen Seppo 18:00 - 18:52 jäsen  
 Wickström Tapio 18:00 - 18:52 jäsen  
 Välimäki Auli 18:00 - 18:52 jäsen  
 Mäkinen Jari 18:00 - 18:52   
 Koivunen Piia 18:00 - 18:52   
 Innanmaa Jyrki 18:00 - 18:52   
 Lehtonen Mikko 18:00 - 18:52   
 Sultani Leea 18:00 - 18:52   

 
     
Muu Kytömäki Miikka 18:00 - 18:52 nuorisovaltuuston 

edustaja 
 

 Heusala Anne 18:00 - 18:52 kaupunginjohtaja  
 Hietaniemi Anitta 18:00 - 18:52 hallintojohtaja  
 Keränen Ville 18:00 - 18:52 kaupunkikehitysjohtaja  
 Oksanen Hanna-

Maija 
18:00 - 18:52 talousjohtaja  

 Tolonen Kari 18:00 - 18:52 sivistysjohtaja  
 Kovanen Kasper 18:00 - 18:52   

 
 
  
Poissa Happonen Teemu 
 Kivilahti Mikko 
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 Kouvonen Sami 
 Päivärinta Sari 
 Routasaari Jenna 

 
 
 
Käsitellyt asiat 13 - 25 §:t 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Arto Pirttilahti                     Jussi Jatkola  Anitta Hietaniemi 
 puheenjohtaja                    puheenjohtaja  pöytäkirjanpitäjä 
 §:t 13-24                             § 25 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus 21.3.2025 
 
 
 Timo Rauhalammi Seppo Tamminen 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan on ollut yleisesti nähtävillä 
 

Kokouksen pöytäkirja on nähtävillä Mänttä-Vilppulan kaupungin 
verkkosivuilla Kuntalain 140 §:n mukaisesti alkaen 24.03.2025  
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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
  
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 13    
      

 
Hallintosäännön 137 §:n mukaan avattuaan kokouksen puheenjohtaja 
toteaa läsnä olevat sekä onko kokous laillisesti koolle kutsuttu ja 
päätösvaltainen.   
 

Päätösesitys Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Kokous todettiin laillisesti kokoonkutsutuksi ja päätösvaltaiseksi 
läsnäolleiden valtuuutettujen lukumäärän, 31 valtuutettua, perusteella. 
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Pöytäkirjantarkastajien valinta 
  
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 14    
      

Hallintosäännön 149 §:n mukaan pöytäkirja tarkastetaan toimielimen 
päättämällä tavalla. Pöytäkirjan allekirjoittaa puheenjohtaja ja varmentaa 
pöytäkirjanpitäjä.       
 

Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää valita pöytäkirjantarkastajiksi jäsenet Sari 
Päivärinnan ja Timo Rauhalammen, he toimivat samalla tarvittaessa myös 
ääntenlaskijoina. Pöytäkirja tarkastetaan viimeistään 21.3.2025 ja 
julkaistaan nähtäville yleisessä tietoverkossa 24.3.2025. 
 

Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Timo Rauhalammi ja Seppo Tamminen, he 
toimivat samalla tarvittaessa myös ääntenlaskijoina. Pöytäkirja 
tarkastetaan viimeistään 21.3.2025 ja julkaistaan nähtäville yleisessä 
tietoverkossa 24.3.2025. 
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Kokousasioiden käsittelyjärjestys 
  
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 15    
      

Hallintosäännön 139 §:n mukaan asiat käsitellään esityslistan mukaisessa 
järjestyksessä, jollei toimielin toisin päätä.    
 

Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä asioiden käsittelyjärjestyksen 
esityslistan mukaisena. 
 

Päätös Asioiden käsittelyjärjestys hyväksyttiin esityslistan mukaisena. Lisäksi 
hyväksyttiin käsiteltäväksi lisäesityslistan asiat.  
 
Merkittiin, että kokouksen aluksi uusi nuorisovaltuusto esittäytyi 
valtuutetuille ja valtuusto toivotti nuorisovaltuuston tervetulleeksi. 
Nuorisovaltuustosta kokouksessa oli mukana Jannica Norojärvi, Jaro 
Riihonen, Aatu Käppi, Dawei Iang, Oona Hytönen, Veeti Uuttera, Jutta 
Laaksi, Jenna Korpinen ja Miikka Kytömäki. 
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Mustanlahden teollisuusalueen asemakaavan laajennus, Nälkäkallion alue / Hyväksymisvaihe 
 
Tekninen lautakunta 23.08.2022 § 96  
  
 

Kaavatyö käynnistetään, jotta saadaan kaupungille uusia teollisuustontteja 
Mustalahden alueelle hyvien tieyhteyksien äärelle. Kantatieyhteydet tulevat 
tulevaisuudessa paranemaan Mustalahden kiertoliittymän myötä.  Kaavan 
vireilletulosta on ilmoitettu kaavoituskatsauksen yhteydessä 2021.  

 
Asemakaavan tavoitteena on laajentaa teollisuusaluetta kantatie 56 varrella. 
Kaupungilla on Mustalahden teollisuusalueella tarjolla enää vain muutama 
tontti. Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kaupungin omistuksessa. 
Sisältötavoitteet tarkentuvat kaavatyön edetessä. 
 
Kaavoituksen ensimmäisenä työvaiheena on osallistumis- ja 
arviointisuunnitelman käsittely.  
 
Toimivalta: Hallintosääntö 24 § kohta 4 Maankäyttö- ja rakennuslain (MRL) 
ja kiinteistönmuodostamislain mukaiset asiat.  
Hallintosääntö 28 §; Tekninen lautakunta vastaa kaavoituksen palveluista.  
 
Valmistelija: kaupunkisuunnittelupäällikkö Julia Virtanen 
puh. 044 035 4320, julia.virtanen@taidekaupunki.fi 

 
 

Esittelijä Tekninen johtaja vt. Julia Virtanen 
 

Päätösesitys Tekninen lautakunta esittää, että kaupunginhallitus  
 
- hyväksyy 14.7.2022 päivätyn osallistumis- ja arviointisuunnitelman 
koskien Mustalahden teollisuusalueen asemakaavan laajennusta  
 
- asettaa sen julkisesti nähtäville MRL 63 §:n sekä MRA 30 §:n mukaisesti 
ja pyytää siitä tarvittavat viranomaislausunnot. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti keskustelun jälkeen. 
 
 
Kaupunginhallitus 05.09.2022 § 229  
  
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää 

 
- hyväksyä 14.7.2022 päivätyn osallistumis- ja arviointisuunnitelman 
koskien Mustalahden teollisuusalueen asemakaavan laajennusta 
 
- asettaa sen julkisesti nähtäville MRL 63 §:n sekä MRA 30 §:n mukaisesti 
ja pyytää siitä tarvittavat viranomaislausunnot. 

 



 

 

Käsittely kokouksessa Tekninen johtaja Julia Virtanen selosti asiaa kokouksessa. 
 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 Merkittiin, että Julia Virtanen poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 

jälkeen klo 18:31. 
 
Kaupunkikehityslautakunta 19.03.2024 § 40  
  
 

Osallistumis- ja arviointisuunnitelma oli nähtävillä 27.9 – 28.10.2022. 
Palautetta antoivat Pirkanmaan ELY-keskus, Fingrid ja MW-Kehitys.  
 
MW-Kehitys käynnisti hanketyönä vuonna 2022 Mustalahden 
teollisuusalueen ja siellä toimivien yritysten toimintaan liittyviä 
energiaselvityksiä.  Hankkeessa kartoitettiin kiertotalouden, logistiikan ja 
uusiutuvien energialähteiden, kuten esimerkiksi aurinkoenergian 
kehittämismahdollisuuksia. Mustalahden Nälkäkallio, uusi laajennusalue, 
otettiin mukaan hankkeeseen. Kaavatyö keskeytettiin hankkeen ajaksi, 
jotta suunnittelussa voitaisiin hyödyntää hankkeessa saatuja tuloksia. 
Hanke valmistui loppuvuonna 2023.  
 
Kaavoitettava alue on pääosin hakattua metsäaluetta kantatie 56 varrella,  
länsireunalla kulkee voimajohtolinja. Keskellä aluetta sijaitsee vanha 
johtoaukko, jossa kulkee latu- ja moottorikelkkareitit.  
 
Mänttä-Vilppulan keskustaajaman osayleiskaavan mukaan alueelle ja sen 
välittömään läheisyyteen ei sijoitu arvokkaita luontokohteita. 
Osayleiskaavaa tarkentava luontoselvitys tullaan tekemään kesällä 2024. 
 
Kaavoituksen sisältötavoitteena on luoda edellytykset kiertotalouden ja/tai 
logistiikan toimialojen yrityksille sekä mahdollistaa uusiutuvien 
energiamuotojen, kuten aurinkoenergian hyödyntäminen.  
 
Mustalahden asemakaavan laajennus, Nälkäkallion asemakaavaluonnos 
on valmistunut päiväyksellä 11.3.2024.  
 
Kaava-alueen pinta-ala on yhteensä 10 ha, josta teollisuustonttien osuus 
on yhteensä noin 6,2 ha. Alueelle on osoitettu 4 kpl suuria (1 - 1,5 ha) ja 6 
kpl pienempiä tontteja (noin 2500 – 3800 m2). Tontit voidaan lohkoa 
tarvittaessa pienemmäksi tai yhdistää suuremmiksi. Kaava-alueen itäisin 
tontti on suunniteltu ympäriajettavaksi myös pidemmällä 
ajoneuvoyhdistelmällä. Alueella tulee selvittää mahdollisuus uusiutuvan 
energian käyttöön sekä rakennusten,varastojen ja katosten suuntauksessa 
tulee huomioida aurinkoenergian hyödyntämismahdollisuudet.  
 
Kaavaratkaisussa on pyritty korostamaan tonttien joustavaa käyttöä 
(ohjeelliset tonttien rajat ja rakennusalat), saavutettavuutta sekä sujuvaa 
liikennöitävyyttä (kuorma-autolla liikkuminen ja kääntyminen, tienvarren 
pysäköintialue). Alue liittyy kantatiehen yhden liittymän kautta. Katualueelle 
ja sitä reunustaville suojaviheralueille voidaan sijoittaa hulevesirakenteita. 
Hulevesisuunnitelma on erillisenä liitteenä.  
 
Yleinen latureitti / moottorikelkkareitti on osoitettu kaupungin omistamalle 
maa-alueelle teollisuustonttien pohjoispuolelle. Reitistön linjaus 
tarkistetaan maastossa kesällä 2024. Länsipuolella kulkee 110 kV:n 
voimajohtoalue. 
 



 

 

Nälkäkallion alue täydentää kantatie 56 varressa alue- ja 
yhdyskuntarakennetta maakunta- ja yleiskaavassa esitettyjen tavoitteiden 
mukaisesti. Kaava lisää kaupungin elinvoimaisuutta, elinkeinojen 
kehittämisedellytyksiä ja työllisyyttä. Alue sijaitsee olemassa olevien 
liikenne- ja teknisen huollon verkkojen läheisyydessa sekä mahdollistaa 
kestävien liikkumismuotojen, kuten kävelyn, pyöräilyn ja joukkoliikenteen 
hyödyntämisen, joten alueen ilmastovaikutuksia voidaan pitää vähäisinä. 
 
Toimivalta: Hallintosääntö 24 § kohta 4; Kaupunginhallituksen tehtävät ja 
erityinen toimivalta. Maankäyttö- ja rakennuslain (MRL) ja 
kiinteistönmuodostamislain mukaiset asiat. 

 
Valmistelija ja lisätiedot:  
kaupunkisuunnittelupäällikkö Julia Virtanen 
julia.virtanen(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 035 4320 
 

Esittelijä Kaupunkikehitysjohtaja Ville Keränen 
 

Päätösesitys Kaupunkikehityslautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että se 
 
1. hyväksyy Mustalahden Nälkäkallion asemakaavaluonnoksen 
päiväyksellä 11.3.2024,   
 
2. asettaa asemakaavaluonnoksen MRL 63§:n sekä MRA 30§:n 
mukaisesti julkisesti nähtäville ja 
 
3. pyytää siitä tarvittavat viranomaislausunnot. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Merkittiin, että kokousasia tarkastettiin kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 25.03.2024 § 76  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää, että se  

 
1. hyväksyy Mustanlahden Nälkäkallion asemakaavaluonnoksen 
päiväyksellä 11.3.2024; 
 
2. asettaa asemakaavaluonnoksen MRL 63§:n sekä MRA 30§:n 
mukaisesti julkisesti nähtäville ja 
 
3. pyytää siitä tarvittavat viranomaislausunnot. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaan. 
 
 
Kaupunkikehityslautakunta 08.10.2024 § 123  
  
 

Nälkäkallion asemakaavaluonnos oli nähtävillä 15.4.-20.5.2024. Palautetta 
antoivat Pirkanmaan ELY-keskus, Pirkanmaan maakuntamuseo, 
Keurusselän ympäristösuojelujaos, Fingrid, MW-Kehitys sekä Mäntän ja 
Vilppulan Yrittäjät. Pirkanmaan liitto ilmoitti, ettei se anna lausuntoa.  



 

 

 
Lausuntoihin ja mielipiteeseen on laadittu vastineet (liitteenä kooste 
3.9.2024). Näiden johdosta on tehty muutoksia ja täydennyksiä 
kaavaratkaisuun seuraavasti:  
 
- kesällä on kartoitettu latu- ja moottorikelkkareittiä ja siirretty se 

kulkemaan alueen itärajalle, 
- länsipuolella kulkevan voimajohtojen tilatarve on tarkistettu saadun 

lausunnon perusteella ja tarkennettu kaavamääräyksiä. 
 

Kaavaan liittyvä hulevesien hallintasuunnitelma on tarkistettu ja päivitetty. 
Lisäksi kaava-asiakirjoihin on lisätty kesällä tehty luontoselvitys. Alueelta ei 
löytynyt sellaisia arvoja, joilla olisi vaikutusta maankäyttöön. Arkeologinen 
inventointi valmistuu lokakuun alussa ja liitetään kaavan asiakirjoihin. 
 
Nälkäkallion asemakaavan luonnos on tarkennettu kaavaehdotukseksi 
päiväyksellä 8.10.2024. 
 
Seuraavana työvaiheena on maankäyttö- ja rakennuslain MRL 65 §:n ja - 
asetuksen MRA 27 §:n mukaisesti kaavaehdotuksen asettaminen 
virallisesti nähtäville (30 päivää), jolloin osallisilla on oikeus tehdä asiasta 
muistutus. Kaavaehdotuksesta pyydetään tarvittavat viranomaislausunnot. 

 
Toimivalta: Hallintosääntö 24 § kohta 4; Kaupunginhallituksen tehtävät ja 
erityinen toimivalta. Maankäyttö- ja rakennuslain (MRL) ja 
kiinteistönmuodostamislain mukaiset asiat. 

 
Valmistelija ja lisätiedot:  
kaupunkisuunnittelupäällikkö Julia Virtanen 
julia.virtanen(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 035 4320 

 
Esittelijä Kaupunkikehitysjohtaja Ville Keränen 

 
Päätösesitys Kaupunkikehityslautakunta esittää, että kaupunginhallitus päättää 

 
1. hyväksyä vastineet kaavaluonnoksesta saatuun palautteeseen,  
 
2. hyväksyä Nälkäkallion asemakaavaehdotuksen päiväyksellä 8.10.2024, 
 
3. asettaa Nälkäkallion asemakaavaehdotuksen julkisesti nähtäville MRL 
65 §:n ja MRA 27 §:n mukaisesti sekä pyytää MRA 28 §:n mukaiset 
viranomaislausunnot. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti keskustelun jälkeen.
 Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

 
  
Kaupunginhallitus 17.02.2025 § 45  
  
 

Nälkäkallion asemakaavaehdotus on ollut julkisesti nähtävillä 6.11. -
9.12.2024. Lausunnon antoivat: Pirkanmaan ELY-keskus, Pirkanmaan 
maakuntamuseo, Keurusselän ympäristösuojelujaos ja Fingrid.  
Kaavaehdotuksesta ei jätetty yhtään muistutusta. 

  
Asemakaavaehdotukseen ei ole tehty muutoksia lukuun ottamatta vähäisiä 
teknisiä, lähinnä pohjakarttaan liittyviä tarkistuksia. Kaavaselostusta on 



 

 

täydennetty kaavan käsittelyä koskevilla tiedoilla. Korjattu kaavaehdotus 
on päivätty 19.12.2024 
 
Toimivalta: Hallintosääntö 24 § kohta 4 Maankäyttö- ja rakennuslain (MRL) 
ja kiinteistönmuodostamislain mukaiset asiat.  

  
Valmistelija ja lisätiedot:  
 
maankäyttöinsinööri Kasper Kovanen 
kasper.kovanen(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 797 2012 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää  
1. merkitä tiedoksi Nälkäkallion asemakaavaehdotuksesta annetut 
lausunnot. 
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy Nälkäkallion 
asemakaavan päiväyksellä 17.2.2025. 

 
Käsittely kokouksessa: Maankäyttöinsinööri Kasper Kovanen selosti asiaa kokouksessa. 
 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 16    
848/10.02.03/2022    
 
 

 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä Nälkäkallion 

asemakaavaehdotuksen päiväyksellä 17.2.2025. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 

Liite 1 Liite: Arkeologinen inventointi 23.10.2024 
Liite 2 Liite: Hulevesiselvitys 11.12.2024 
Liite 3 Mustanlahden asemakaava 19.12.2024 
Liite 4 Kaavaselostus 19.12.2024 
Liite 5 Liite: Luontoselvitys 13.9.2024 
Liite 6 Liite: Mustanlahden asemakaavan viitesuunnitelma 19.12.2024 
Liite 7 Liite: Palauteraportti 19.12.2024 
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Infrapalveluiden huoltoauton hankinta 
 
Kaupunkikehityslautakunta 11.02.2025 § 25  
  
 

Infrapalveluiden puisto-osaston käytössä on huoltoautona umpipakettiauto 
Ford Transit vuosimallia 2008. Huoltoauto vietiin korjaamolle 
tarkistettavaksi seuraavaa katsastusta varten. Tarkastuksessa ilmeni, että 
huoltoautossa on huomattavan isot korjaukset tehtävä hitsaamalla ja 
molemmat takajouset ovat poikki. Lisäksi ajoneuvossa on ollut 
käyntiongelmia sekä muita pieniä vikoja. Korjaaja arvioi, että pelkässä 
hitsauksessa menee noin viikko ja päälle tulee muut vaihdettavat osat. 
Korjauksen kustannusarvio on 3000-4000 € ja huoltoauton arvo noin 6000 
€.  
 
Puisto-osaston henkilöstömäärä noin kolminkertaistuu kun töihin tulee 
kausityöntekijät. Huoltoauto on oleellinen osa yleisten alueiden ja puistojen 
hoidossa, jotta henkilöt ja työvälineet voidaan viedä työkohteeseen sekä 
hakea työkohteesta pois. Tilapalveluiden kanssa on sovittu, että 
infrapalvelut hoitavat myös kaikki kaupungin kiinteistöjen piha-alueiden 
vihertyöt vuoden 2025 alusta lähtien. 
 
Noin mittavaa korjausvelkaa huoltoautolle ei ollut infrapalveluilla tiedossa 
kaupungin talousarviota tehtäessä vuodelle 2025. Infrapalvelut esittää 
investoinnin hankeryhmään 6: Koneet ja kalusto 30 000 € määrärahaa 
käytetyn huoltoauton hankintaan infrapalveluihin. Tarkoituksena on 
hankkia 2-3 vuotta vanha pakettiauto, joka palvelisi vähintäänkin seuraavat 
10 vuotta. Esityksestä on keskustelu talousjohtajan kanssa. 
 
Mikäli infrapalvelut saa uudemman huoltoauton, vanha on tarkoitus myydä 
huutokaupassa eniten tarjoavalle. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
infrapalvelupäällikkö Arto Myllylä 
arto.myllyla(at)taidekaupunki.fi, puh. 050 033 3538 
 

Esittelijä Kaupunkikehitysjohtaja Ville Keränen 
 

Päätösesitys Kaupunkikehityslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja 
edelleen kaupunginvaltuustolle, että investoinnin hankeryhmään 6: Koneet 
ja kalusto lisätään 30 000 € määräraha infrapalveluiden huoltoauton 
hankintaan. 
 

Käsittely kokouksessa Lautakunta pyysi palvelujen tuotantotapaselvitystä ajoneuvojen osalta. 
 
Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 10.03.2025 § 73  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 



 

 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy 30 000 € investointimäärärahan lisäyksen hankeryhmään 6: 
Koneet ja kalusto. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.  
Merkittiin, että asia tarkastettiin kokouksessa. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 17    
79/02.08.00/2025    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä 30 000 € investointimäärärahan 

lisäyksen hankeryhmään 6: Koneet ja kalusto. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
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Valtuustoaloite Maksuttoman varhaiskasvatuksen selvittäminen ja varhaiskasvatuksen 
maksuttomuuteen siirtyminen Mänttä-Vilppulassa 1.8.2025 alkaen 
 
Kaupunginvaltuusto 11.11.2024 § 83  
  

Olemme olleet huolissamme jo usean vuoden ajan Mänttä-Vilppulan 
asukasluvun kehityksestä ja olemme edelleen. Meidän on huolehdittava 
nykyisten asukkaiden hyvinvoinnista ja viihtyvyydestä samalla, kun 
toimimme uusien asukkaiden saamiseksi. Tavoitteemme on, että jokainen 
Mänttä-Vilppulalainen voisi ylpeydellä kutsua tätä upeaa Taidekaupunkia 
kodikseen. Haluamme, että Mänttä-Vilppula on lapsiystävällinen kunta, 
joka haluaa panostaa lapsiperheiden ja ennen kaikkea lapsien 
hyvinvointiin. 
 
Laadukkaalla varhaiskasvatuksella on suuri merkitys lapsen oppimiselle ja 
kehitykselle. Varhaiskasvatus ennalta ehkäisee tehokkaasti myöhempiä 
oppimisvaikeuksia sekä syrjäytymistä. Tutkimusten mukaan lapsen 
osallistuminen varhaiskasvatukseen vähentää eriarvoisuutta ja tasoittaa 
erilaisista koti taustoista tulevien lasten lähtökohtia. Varhaiskasvatus 
vaikuttaa myönteisesti kasvuun, kehitykseen ja oppimiseen myös 
myöhemmin elämässä. Varhaiskasvatus on osa lapsen opintietä ja sen 
tulisi olla maksutonta, kuten perusopetuskin on. Kunnat voivat kuitenkin 
itse päättää maksuttomaan varhaiskasvatukseen siirtymisestä. 
 
Uusi laki varhaiskasvatusmaksuista tuli voimaan 1.3.2023, jolloin 
varhaiskasvatuksen asiakasmaksut alenivat. Varhaiskasvatusmaksujen 
perusteena olevia tulorajoja korotettiin 33 prosenttia. Uudistuksen myötä 
usea kotitalous siirtyi maksuttoman varhaiskasvatuksen piiriin. Perheet 
tarvitsevat entistä joustavampia varhaiskasvatuspalveluja. Tämä tuo 
haasteita entistä moninaisempien asiakasmaksujen perimisen osalta, ja 
maksujen kerääminen vie kaupungilta henkilöstöresursseja. 
 
Mänttä-Vilppulan sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esittää, että 
selvitetään onko varhaiskasvatuksen maksujen perimättä jättäminen 
taloudellisesti mahdollista ja selvitetään mahdollisuutta siirtyä kaikille 
maksuttomaan varhaiskasvatukseen Mänttä-Vilppulassa 01.08.2025 
alkaen. 
 
Mänttä-Vilppulan Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 11.11.2024 
 
Marika Ala-Herttuala 

    
Päätösesitys Päätösesitys 

 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
Kaupunginhallitus 09.12.2024 § 324  
  

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 



 

 

Valmistelu ja lisätiedot: 
Hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 19.02.2025 § 36  
  

Mänttä-Vilppulan kaupunki saa varhaiskasvatuksen asiakasmaksuja noin 
160 000 € vuodessa. Asiakasmaksut ovat laskeneet viime vuosina. 
Suomessa on kuntia, jotka ovat siirtyneet maksuttomaan 
varhaiskasvatukseen ja sen toimivuudesta on jo jonkin verran tietoa. 
 
Mänttä-Vilppulassa oli 31.12.2024 yhteensä 328 1-7-vuotiasta lasta. Heistä 
varhaiskasvatuksen piirissä oli 245. Näin ollen kaupungissa on 83 alle 
kouluikäistä lasta, jotka eivät ole varhaiskasvatuksen piirissä. Mänttä-
Vilppulan varhaiskasvatuksen lapsista 31:stä huoltajat maksavat täyden 
maksun ja 156:n lapsen  osata maksua ei peritä ollenkaan ja loput maksut 
vaihtelevat tuolta väliltä. 
 
Siirtymisessä maksuttomaan varhaiskasvatukseen olisi hyvänä puolena 
lapsiperheiden tukeminen ja kaupungin elinvoiman kasvattaminen. 
Toisaalta kuntaliiton arvion mukaan niissä kunnissa, joissa on siirrytty 
maksuttomaan varhaiskasvatukseen tulokset ovat jääneet toistaiseksi 
vaatimattomiksi. Mitään merkittävää muuttoliikettä ei ole syntynyt. 
 
Mikäli Mänttä-Vilppulassa siirryttäisiin maksuttomaan 
varhaiskasvatukseen, tarkoittaisi se varhaisvatuksen maksutuottojen 
pienentymistä noin 160 000 eurolla vuodessa ja nykyisten päiväkotien tilan 
tarpeen lisääntymistä. Edelleen se lisäisi myös henkilöstökustannusten 
kasvua, koska lapsiryhmät todennäköisesti lisääntyisivät. Vastaavasti 
voidaan olettaa, että kotihoidon tuen osalta myös menot pienenevät, koska 
kotona olevista alle kouluikäisistä lapsista Mänttä-Vilppulan kaupunki 
maksaa vuosittain kotihoidon tukea noin 270 000 €. 
 
Sivistys- ja kulttuuripalvelut ovat sitoutuneet tekemään talouden 
tasapainottamistoimia. Näin ollen varhaiskasvatuksen maksuttomuuteen 
siirtyminen tässä vaiheessa olisi vastoin talouden tasapainotusohjelmaa.  

 
Valmistelu ja lisätiedot: 

        sivistysjohtaja Kari Tolonen, 
        kari.tolonen(at)taidekaupunki.fi, p. 050 516 8854 

 
Esittelijä Sivistysjohtaja Kari Tolonen 

 
Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta 

1) Päättää, että varhaiskasvatuksen osalta ei vielä siirrytä 
maksuttomuuteen mutta katsoo, että asia on huomion arvoinen ja sen 
arvioimiseen voidaan palata seuraavalla valtuustokaudella. 
2) Antaa asian hallituksen kautta valtuustolle tiedoksi. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 



 

 

 
Kaupunginhallitus 10.03.2025 § 72  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää 

1. merkitä tiedoksi sivistys- ja kulttuurilautakunnan päätöksen; 
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan päätöksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.  
Merkittiin, että pykälä tarkastettiin kokouksessa. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 18    
2267/12.07.00/2024    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tiedoksi sivistys- ja 

kulttuurilautakunnan päätöksen ja toteaa, että valtuustoaloite on loppuun 
käsitelty. 

 
Käsittely kokouksessa  Valtuutettu Tommi Aronen käytti asiassa puheenvuoron. 

 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 

Liite 8 Valtuustoaloite maksuttoman varhaiskasvatuksen selvittäminen 
ja varhaiskasvatuksen maksuttomuuteen siirtyminen Mänttä-
Vilppulassa 1.8.2025 alkaen 
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Valtuustoaloite maksuttoman toisen asteen koulutuksen säilyttämisestä Mänttä-Vilppulassa 
 
§ 199  
 
Kaupunginvaltuusto 17.06.2024 § 53 
2088/12.00.01/2024 

Valtuutettu Henna Hakala luki seuraavan Vihreiden valtuustoryhmän 
valtuustoaloitteen: 

 
Suomen hallitus päätti toisen asteen maksuttomuuden rajaamisesta sen 
vuoden loppuun, kun opiskelija täyttää 18 vuotta. Tämä romuttaisi nykyisen 
maksuttoman toisen asteen mallin ennen kuin harva sen piirissä aloittanut 
opiskelija ehtii valmistua ammattiin tai ylioppilaaksi. 
 
Päätös tarkoittaa sitä, että muun muassa oppimateriaalien, ylioppilaskokeiden 
ja ammatillisen puolen työvälineiden hinta siirtyy nuoren itsensä maksettavaksi 
kesken opintojen. Monimutkaisuuden lisäksi malli on eriarvoistava: 
oppimateriaaleista koituvat lisäkulut osuvat kipeästi erityisesti niihin nuoriin ja 
perheisiin, joihin myös asumistuen ja muun sosiaaliturvan leikkaukset ovat jo 
kohtuuttomasti osuneet. Monissa perheissä lukion aiheuttama taloudellinen 
taakka on aiemmin ollut ylitsepääsemätön. Maksuttomuudella on lisätty aidosti 
mahdollisuuksien tasa-arvoa. Eniten maksuttomuus oli vaikuttanut niillä 
opiskelijoilla, joiden kumpikaan vanhemmista ei ole korkeakoulutettu, 
vähintään toinen vanhemmista on työttömänä tai äidinkieli on muu kuin suomi. 
Sosioekonomisesta taustastaan huolimatta nuori on uskaltanut haaveilla 
hakeutumisesta korkeakoulutukseen lukion kautta tai amislainen on voinut 
harkita opintojensa jatkamista korkeaasteella.  
 
Mänttä-Vilppulassa lukioon hakeutuvien oppilaiden määrä on kasvanut toisen 
asteen maksuttomuuden myötä. Tämän voi todeta YLEn julkaisemasta 
tilastosta. Ennen oppivelvollisuuden nostamista kahdeksaantoista ikävuoteen 
ja maksuttomuutta kaksikymmenvuotiaaksi asti Saskyn Mäntän toimipiste 
keikkui opintojen keskeyttämistilastojen kärjessä. Tätäkin YLEn toimitus kävi 
ihmettelemässä jokunen vuosi sitten.  
 
Riskinä on nyt, että maksullisuuden alkaessa opinnot keskeytetään erityisen 
herkässä ikävaiheessa toisen asteen ollessa kesken. Tämä ei palvele 
tavoitetta nostaa Suomen koulutustasoa, eikä etenkään vähennä nuorten 
syrjäytymisriskiä, pahoinvointia tai mielenterveyskriisiä. Monen toisen asteen 
opiskelijan opinnot venyvät jaksamiseen liittyvien ongelmien vuoksi neljään 
vuoteen tai jopa pidemmäksi. Jotkut etsivät opintopolkuansa syystä tai 
toisesta muita pidempään ja pääsevät aloittamaan opintonsa myöhemmin kuin 
ikätoverinsa. 
 
Vihreä valtuustoryhmä esittää, että Mänttä-Vilppula tarjoaa jatkossakin 
nuorilleen ilmaisen toisen asteen koulutuksen sen vuoden loppuun asti kun 
nuori täyttää 20 vuotta. 

 
Kaupunginhallitus 19.08.2024 § 199  
  

 



 

 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä.  
 

Esittelijä  Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen sivistys- ja 
kulttuuripalveluiden palvelualueen valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin päätösesityksen mukaisesti. 
 
 
Sivistys- ja kulttuurilautakunta 19.02.2025 § 35  
  

Suomen hallitus on luopunut toisen asteen maksuttomuuden rajaamisesta. 
Näin ollen oppivelvollisuuslain mukainen maksuton toinen aste säilyy 
ennallaan.  

 
Valmistelu ja lisätiedot: 

        sivistysjohtaja Kari Tolonen, 
        kari.tolonen(at)taidekaupunki.fi, p. 050 516 8854 

 
Esittelijä Sivistysjohtaja Kari Tolonen 
 
Päätösesitys Sivistys- ja kulttuurilautakunta  

 
1) päättää, että valtuustoaloite ei vaadi toimenpiteitä, koska 
oppivelvollisuuslain mukainen toinen aste säilyy ennallaan.  
2) antaa asian tiedoksi hallituksen kautta valtuustolle. 
 

Päätös Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 10.03.2025 § 71  
  
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 

 
Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää 

1. merkitä tiedoksi sivistys- ja kulttuurilautakunnan päätöksen; 
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi sivistys- ja 
kulttuurilautakunnan päätöksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.  
Merkittiin, että pykälä tarkastettiin kokouksessa. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 19    
2088/12.00.01/2024    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tiedoksi sivistys- ja 

kulttuurilautakunnan päätöksen ja toteaa, että valtuustoaloite on loppuun 
käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 



 

 

Liitteet 
Liite 9 Valtuustoaloite 17.6.2024 / Vihreiden valtuustoryhmä / 

Maksuttoman toisen asteen säilyttämisestä Mänttä-Vilppulassa 
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Tilinpäätöksen 2024 poikkeamat talousarvioon 
 
Kaupunginhallitus 10.03.2025 § 78  
  
 

Talousarvion sitovuusasetuksen mukaan valtuusto vahvistaa 
käyttötalousosassa sitovana vastuualueiden toiminnalliset tavoitteet, 
määrärahan ja tuloarvion. Valtuusto vahvistaa investointiosassa  
sitovana määrärahan hankekohtaisena. Määrärahat ovat talousarviossa  
sitovina ulkoisin erin.  
 
Lautakunnan ja investoinnin hankekohtainen määräraha on sitova  
valtuustoon nähden. Lautakunnan käyttösuunnitelmalla asettamat 
tavoitteet, osamäärärahat ja osatuloarviot sitovat toimielimen alaista 
viranhaltijaa ja työntekijää. Vastuualueet ovat toimintatuloissaan ja –
menoissaan sitovia kaupunginhallitukseen nähden. 
Palvelualueiden sitovuustaso on vastuuyksikkötaso. Toimielimen  
käyttötaloussuunnitelmalla hyväksymät tavoitteet, osamäärärahat ja  
osatuloarviot sitovat toimielimen alaista viranhaltijaa ja työntekijää. 
 
Käyttötalouden osalta palvelualuetasolla talousarvio ei kokonaisuutena 
ylittynyt millään lautakunnalla toimintakatteen osalta. 
Kaupunkikehityslautakunnan toteutumaan kohdistuvien -1.731.842,43 
euron arvonalentumiskirjausten vuoksi lautakunnan kokonaistulot ylittyisivät 
1.122.668,19 eurolla. Kaupunkikehityslautakunta on toimintakatetasolla 
säästänyt -590.163,62 euroa ja myös suunnitelman mukaiset poistot 
toteutuivat -16.679,54 euroa pienempänä. Arvonalentumiskirjaukset 
muodostuvat taseesta tilinpäätöstarkastusten yhteydessä tehdyistä 
hyödykkeiden arvonalennuksista, joiden on katsottu päättyneen nyyisin 
voimassa olevien poistoaikarajausten, palvelutuotannon päättymisen tai 
päällekkäisen vastaavan hyödykkeen vuoksi. Erät ovat eriä mitkä ovat 
nousseet esille aiempien tilintarkastusten yhteydessä. Tulosaluetasolla 
negatiivisia ylityksiä tuli kaupunkikehityslautakunnan alla tilapalveluilla 
450.695,51 eurolla johtuen edellä mainituista arvonalentumisista sekä infra- 
ja ympäristöpalveluilla 860.174,14 eurolla, johtuen 735.116,72 
arvonalentumisista ja 125.107,31 euroa toimintakatteen alaisista eristä. 
Keskusvaalilautakunnan toteutuma poikkesi talousarviosta eniten eron 
ollessa 42,68 prosenttia. Erotus oli positiivinen.  
 
Tuloslaskelmaosan sitovien erien osalta valtionosuudet alittivat talousarvion 
johtuen erityisesti opetus- ja kulttuuritoimen valtionosuuksien alittumisesta 
ja valtionosuuteen vuoden mittaan tulleista korjauksista. Verotulot 
toteutuivat-1.187.799,40 euroa parempina huomioituna 
muutostalousarviossa tehty ennusteenkorjaus.  
 
Investointien kokonaismääräraha muutostalousarvio huomioiden oli -
2.430.000 euroa. Investointimenojen toteutuma on -1.586.114,14 euroa ja 
kokonaisuutena investointien toteutuma on -1.158.525,26 euroa johtuen 
vuoden 2023 hangaari-investointiin tulleesta 410 470 euron 
rahoitusosuudesta, mikä tuli vasta vuoden 2024 puolella. Keskeneräisiin 
investointeihin jää 141 459,46 euroa.   
 



 

 

Oheismateriaalina on raportit käyttötalouden, investointien, tuloslaskelman 
ja rahoituksen talousarviopoikkeamista. 
 
Koko kaupungin osalta ylijäämä on tämän hetken valmistelutilanteen 
mukaan n. 2,8 miljoonaa euroa. Hyvään tulokseen merkittävimmin 
vaikuttavat postitiivisesti talousarvioon nähden toteutuneet verotulot ja 
korkosuojaukset sekä kokonaisuutena merkittävästi talousarviota 
alhaisempana toteutunut käyttötalous toimintakatteen alaisista eristä. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
Talousjohtaja Hanna-Maija Oksanen, 
hanna-maija.oksanen@taidekaupunki.fi, p. 044 7288651  
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 
tilinpäätöksen 2024 talousarviopoikkeamat ja kaupunkikehityslautakunnan 
arvonalentumisista muodostuvan talousarvioylityksen. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.  
Merkittiin, että asia tarkastettiin kokouksessa. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 20    
1438/02.02.00/2023    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä tilinpäätöksen 2024 

talousarviopoikkeamat ja kaupunkikehityslautakunnan arvonalentumisista 
muodostuvan talousarvioylityksen. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

mailto:hanna-maija.oksanen@taidekaupunki.fi
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Kaupungin työntekijöiden liikunta-, kulttuuri-, hyvinvointi- ja virkistystoiminnan tuki 
 
Yhteistyöryhmä 18.11.2024 § 56  
  
 
 Hallintosäännön 38 §:n mukaan kaupunginhallituksella on yleistoimivalta 

henkilöstöasioissa. Henkilökunnalle tarkoitetut henkilöstöedut on hyvä 
käsitellä yhteistyöryhmässä ennen päätöksentekoa, jotta henkilöstön 
näkemys eduista tulee esille päätöksentekoon.  
 
Liikunta- kulttuuri-, hyvinvointi- ja virkistystoiminnan tuki on tarkoitettu 
kaupungin vakinaiselle, päätoimiselle henkilöstölle ja määräaikaiselle 
henkilöstölle palvelusuhteen aikana. Tuki jaetaan työajan suhteessa. 
Määrärahasta johtuen on tarkoituksenmukaista, että etua tarjotaan vain yli 
3 kk:n palvelussuhteissa oleville. Tuki ei ole myöskään käytettävissä yli 
kolme kuukautta kestävien virka- ja työvapaiden tai muiden työnteon 
keskeytysten aikana.  
Lounasetua voi käyttää ainoastaan työpäivän lounasruokailuun, ei siis 
työajan päätyttyä eikä loma- eikä virkavapaa-aikoina. 
 
Liitteenä on ehdotus tukimuodoista ja kustannuksista vuodelle 2025.  
 
Liitteessä on esitetty ehdotus henkilöstön liikunta- ja virkistystoiminnan 
tukimuodoista vuonna 2025.  
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi  
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, p. 044 097 9202 
 

Esittelijä Hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
 

Päätösesitys Yt-ryhmä keskustelee suunnitelluista työsuhde-eduista ja antaa niistä 
lausunnon kaupunginhallitukselle. 
 

Päätös Yhteistyöryhmä toivoi, että Epassin virkistys, hyvinvointi- ja kulttuurirahan 
määrään saataisiin korotus. 

 
 
Kaupunginhallitus 09.12.2024 § 326  
  
 

Liitteessä on esitys henkilöstön liikunta-, kulttuuri, hyvinvointi- ja 
virkistystoiminnan tukemisesta vuonna 2025. Toimialat ovat varanneet 
talousarvioissaan määrärahan palvelu- tai vastuualuekohtaisesti 
järjestettävään työyksikkökohtaiseen yhteisölliseen virkistystoimintaan. 
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, p. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää hyväksyä työsuhde-edut esitetyssä muodossa. 

mailto:anitta.hietaniemi@taidekaupunki.fi


 

 

 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 17.02.2025 § 55  
  
    

Tilinpäätöksen ennakkotietojen mukaan kaupungin tulos 2024 tulee 
olemaan odotettua parempi. Motivoitunut ja sitoutunut, osaava ja työnsä 
hallitseva sekä työkykyinen henkilöstö on tehnyt hyvää tulosta ja jokaisen 
yksittäisen työntekijän tekeminen vaikuttaa olennaisesti siihen, mihin 
suuntaan toiminta kehittyy tulevaisuudessa. Henkilöstöedut ovat paitsi tapa 
palkita henkilöstöä myös kehittää henkilöstön työhyvinvointia sekä 
sitouttaa työntekijä työpaikkaan ja lisätä työyhteisön toimivaa 
vuorovaikutusta ja yhteenkuuluvaisuuden tunnetta.   
 
Verohallinto on julkaissut 19.12.2024 uuden ohjeen koskien 
henkilökuntaetuja verotuksessa. Ohje on tullut voimaan 1.1.2025. 
Ohjeistus käsittelee yksityiskohtaisesti tuloverolain 69§:ssä verovapaaksi 
säädettyjä henkilökuntaetuja sekä verotus- ja oikeuskäytännössä 
verovapaiksi katsottuja henkilökuntaetuja.  
 
Työntekijälle veronalaiseksi tuloksi ei katsota koko henkilökunnan 
työnantajalta saamaa tavanomaista ja kohtuullista: 
1) etua työnantajan järjestämästä terveydenhuollosta, lukuun ottamatta 
työnantajan työntekijälle suorittamaa korvausta terveydenhuollosta tai 
sairaudesta johtuvista kustannuksista; 
2) henkilökunta-alennusta työnantajan tuottamista tai kaupan pitämistä 
tavaroista tai palveluksista; 
3) merkkipäivälahjaa tai vähäistä muuta lahjaa, joka on saatu muuna kuin 
rahana tai siihen verrattavana suorituksena; 
4) etua työnantajan järjestämästä virkistys- tai harrastustoiminnasta;   
5) etua työnantajan järjestämästä yhteiskuljetuksesta asunnon ja työpaikan 
välisillä matkoilla. 
 
4 kohdassa tarkoitettuna etuna pidetään myös enintään 400 euron 
vuosittaista etua työnantajan tarjoamasta työntekijän omaehtoisesta 
liikunta- tai kulttuuritoiminnasta. Tässä momentissa kulttuuritoiminnalla 
tarkoitetaan käyntiä museossa, teatterissa, oopperassa, 
elokuvateatterissa, konsertissa, taidenäyttelyssä tai muussa vastaavassa 
eri taiteenaloihin liittyvässä tapahtumassa tai tilaisuudessa. 
Kulttuuritoimintana pidetään myös käyntiä tiedekeskuksessa tai 
urheilutapahtumassa taikka osallistumista ohjatulle toiminnalliselle 
taidekurssille. Kulttuuritoimintana pidetään myös urheiluun ja edellä 
mainittuihin eri taiteenaloihin liittyviä messuja. Lisäksi kulttuuritoimintana 
pidetään etäyhteyden avulla tapahtuvaa reaaliaikaista osallistumista edellä 
mainittuun toimintaan. Edellytyksenä on, että etu on ainoastaan työntekijän 
käytettävissä. Verovapaaksi katsotaan myös työnantajan koko 
henkilöstölleen järjestämät tyky- tai tyhypäivät, jonka sisältönä voi olla 
erilaisia työntekijöiden työkyvyn, ryhmähengen tai terveyden ylläpitoon ja 
edistämiseen tähtääviä toimia. Tällainen koko henkilökunnalle suunnattu 
toiminta on verovapaata virkistystoimintaa, jos se on kustannuksiltaan ja 
järjestämistiheydeltään tavanomaista ja kohtuullista.   
 
Mänttä-Vilppulan kaupungin lähtökohtana on ollut, että 400 euron 
vuosittainen työntekijän edun määrä ei ylity, jotta työntekijälle ei aiheudu 
veroseuraamuksia. Mänttä-Vilppulan kaupungin henkilöstöetujen 



 

 

verottomuus on tulkittu uudelleen verohallinnon uuden ohjeen mukaan ja 
siihen esitetään edellä mainituista syistä muutosta jo vuodelle 2025.  
 
Kustannusten nousun vuoksi palvelu- ja vastuualueiden järjestämään 
yhteisölliseen omaehtoiseen virkistystoimintaan varattu 25 
€/työntekijä/vuosi on todettu käytännössä niukaksi, kun pyrkimyksenä on 
toteuttaa kaksi työyksikön tyhy-tai tyky-tilaisuutta vuodessa (1-3 tuntia). 
Edun korottaminen kaksinkertaiseksi eli 50 €/työntekijä/v. 2025 lisäisi 
kustannuksia laskennallisesti 8250 euroa. 
 
Liikunta-, kulttuuri- ja hyvinvointipalveluiden ostoon mobiilisovelluksella on 
nyt varattu 40 €/työntekijä/vuosi (ePassi-etu). Koska moni kaupungin 
työntekijä ei asu Mänttä-Vilppulassa, on osa kaupungin tarjoamista 
paikkasidonnaisista eduista vaikeasti saavutettavissa ja jää siksi 
käyttämättä. ePassia voi käyttää kaikissa sen sopimuskohteissa ja siten 
tasa-arvoistaa edun käyttöä. Vuonna 2024 ePassin n.s. ladattu etu oli 
11.933 euroa ja käyttö 7.336,02 euroa. Mobiilisovelluksen käytöstä 
peritään kaupungilta käytön mukainen maksu ja sen lisäksi 2,2% ladatun 
edun arvosta ja kiinteä kuukausimaksu. Ladatun edun arvon nousu 
korottaa suhteessa kuukausimaksua. Edun korottaminen kaksinkertaiseksi 
eli 80 euroon/työntekijä/v. 2025 lisäisi kustannuksia laskennallisesti 15.500 
euroa.  
  
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi  
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, p. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 23.750 
euron lisämäärärahan henkilöstöetujen lisäykseen palvelualueiden 
kustannuspaikoille. 

 
Käsittely kokouksessa Hallintojohtaja Anitta Hietaniemi selosti asiaa kokouksessa. 
 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 21    
2269/01.00.00/2024    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä 23.750 euron lisämäärärahan 

henkilöstöetujen lisäykseen palvelualueiden kustannuspaikoille. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 

Liite 10 Henkilöstön liikunta- ja virkistystoiminnan tukeminen vuonna 
2025 17.2.2025 

mailto:anitta.hietaniemi@taidekaupunki.fi
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Valtuustoaloite 27.1.2025 / Perussuomalaisten valtuustoryhmä/Maksuttomat kuntosalikäynnit 
65-vuotta täyttäneille vanhus- ja/tai työkyvyttömyyseläkkeellä oleville 
 
Kaupunginvaltuusto 27.01.2025 § 11  
  

Kaupunginvaltuuston jäsen Marko Kuronen luki seuraavan 
valtuustoaloitteen:  
 
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut, viranhaltijat ja muut kokousta 
seuraavat. 
 
Teimme aloitteen: Maksuttomat kuntosalikäynnit 65-vuotta täyttäneille 
vanhus- ja/tai työkyvyttömyyseläkkeellä oleville. Sivistys- ja 
kulttuurilautakunta päätti säästötavoitteiden estävän vapaalippu tai kortti 
käytännön. 
 
Siitä huolimatta tämä valtuusto on luvannut esim. uuden koulun 
suunnitteluun esitetyt 150 000 euroa ilman mitään selvityksiä mihin ne on 
tarkoitus käyttää. 
 
Miten kaikkeen muuhun tuntuu rahaa riittävän? 
 
Me perussuomalaiset esitämme, että aloite palautetaan sivistys- ja 
kulttuurilautakunnalle käsittelyyn ja pyydämme lisäselvityksiä uuden 
päätöksen teon tueksi. 
 
1. Kuinka paljon nykyisen palvelun käyttäjiä on ja mitkä ovat siitä 

kaupungille muodostuvat kustannukset. 
2. Paljonko uusia käyttäjiä palvelulle tulisi uuden aloitteen myötä ja mitkä 

olisivat kunnalle muodostuvat kustannukset? 
3. Jos kyseisiä palveluita ei olisi mahdollistettu lainkaan, mitkä olisivat 

arvioidut kustannukset kaupungille? 
4. Paljonko on euromääräisesti liikuntapalveluille asetettujen 

säästötavoitteiden määrä ja mihin palveluihin ne kohdistuisivat? 
 
Marko Kuronen, Sari Päivärinta, Jari Mäkinen, Seppo Tamminen ja Tapio 
Wikström.  
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi 

 
 
Kaupunginhallitus 17.02.2025 § 58  
  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 



 

 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen sivistys- ja 
kulttuuripalveluiden valmisteltavaksi. 

 
Käsittely kokouksessa Auli Välimäki esitti Marika Ala-Herttualan kannattamana, että aloitetta ei 

lähetetä valmisteluun.  
 

 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka ovat Auli Välimäen esittämän 
ja Marika Ala-Herttualan kannattaman esityksen kannalla, äänestävät EI. 
Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan 
nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys hyväksyttiin. 
 
 Äänestys suoritettiin. Toimitetussa äänestyksessä annettiin 4 JAA-ääntä 
(Arto Lampinen, Teemu Happonen, Janne Peltola ja Sari Päivärinta), ja 5 
EI-ääntä (Jyrki Innanmaa, Arto Lehtinen, Anna-Kaisa Pietiläinen. Auli 
Välimäki ja Marika-Ala-Herttuala).  
 
 Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus päätti äänin 4/5, että aloitetta 
ei lähetetä valmisteluun.   

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti, että aloitetta ei lähetetä valmisteluun. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 22    
76/12.04.01/2025    
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tiedoksi kaupunginhallituksen 

päätöksen ja toteaa, että valtuustoaloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 

Liite 11 Valtuustoaloite 27.1.2025 / Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
/ Maksuttomat kuntosalikäynnit 65-vuotta täyttäneille vanhuus- 
ja/tai työkyvyttömyyseläkkeellä oleville 



 
Mänttä-Vilppula Pöytäkirja 2/2025  27 
 
   
 

 

 
Valtuustoaloite 27.1.2025 / Perussuomalaisten valtuustoryhmä / Vanhusneuvostolle ja 
vammaisneuvostolle Mänttä-Vilppulan kaupunginvaltuustoon ja muihin soveltuviin 
lautakuntiin puhe- ja läsnäolo-oikeus, sekä kaupunginvaltuustoon aloitteenteko-oikeus 
 
Kaupunginvaltuusto 27.01.2025 § 12  
  
 

Kaupunginvaltuutettu Seppo Tamminen Luki seuraavan valtuustoaloitteen:  
 
Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut 
 
Vanhusneuvostolle ja vammaisneuvostolle Mänttä-Vilppulan 
kaupunginvaltuustoon ja muihin soveltuviin lautakuntiin puhe- ja läsnäolo-
oikeus, sekä kaupunginvaltuustoon aloitteenteko-oikeus. 
 
Lakisääteisillä vaikuttamistoimielimillä, kuten nuorisovaltuustolla, 
vanhusneuvostolla ja vammaisneuvostolla, on merkittävä rooli sekä 
kunnissa että hyvinvointialueilla. Kunnat ja hyvinvointialueet eivät voi 
hallintosäännössään antaa vaikuttamistoimielimilleen toimivaltaa tehdä 
hallintopäätöksiä. Sen sijaan hallintosääntöön voidaan kirjata jäsenien 
puhe- ja läsnäolo-oikeus kunnan ja hyvinvointialueen toimielinten 
kokouksissa. 
 
Tällä hetkellä nuorisovaltuustolla on läsnäolo- ja puheoikeus Mänttä-
Vilppulan kaupunginvaltuuston kokouksiin. Nuorisovaltuustolla on myös 
oikeus tehdä valtuustoaloitteita. 
 
Kunnanhallituksen ja aluehallituksen on huolehdittava 
vaikuttamistoimielinten toimintaedellytyksistä. Meidän tulee kehittää 
vaikuttamistoimielinten kuulemista ja osallistumismahdollisuuksia. Näiden 
tavoitteiden saavuttamiseksi tasapuolisella ja yhdenvertaisella tavalla. 
 
Mänttä-Vilppulan perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää, että 
nuorisovaltuuston lisäksi myös vanhusneuvostolle ja vammaisneuvostolle 
myönnetään oikeus lähettää edustajansa puhe- ja läsnäolo-oikeudella 
Mänttä-Vilppulan kaupunginvaltuuston kokouksiin. 
 
Lisäksi esitämme, että vanhusneuvosto saa puhe- ja läsnäolo-oikeudella 
edustajansa niihin lautakuntiin, joissa tehdään ikäihmisten turvallisuutta, 
elinoloja ja hyvinvointia koskevia päätöksiä. 
 
Esitämme myös, että vammaisneuvosto saa puhe- ja läsnäolo-oikeudella 
edustajansa niihin lautakuntiin, joissa tehdään vammaisten turvallisuutta, 
elinoloja ja hyvinvointia koskevia päätöksiä. 
 
Esitämme myös, että sekä vanhusneuvostolla ja vammaisneuvostolla on 
nuorisovaltuuston tavoin oikeus tehdä valtuustoaloitteita. 
 
Tämä aloite mahdollistaa lakisääteisille vaikuttamistoimielimille 
yhdenvertaisen tavan toimia. 
 
LÄHTEET: 



 

 

https://www.kuntaliitto.fi/ajankohtaista/2022/vaikuttamistoimielimilla-
merkittava-rooli-sekakunnissa-etta-hyvinvointialueilla 
 
Pirkanmaan eläkeläisjärjestöjen yhteistyöelimen 6.11.2024 kirjattu kirje 
Pirkanmaan kuntien valtuustojen ja kunnallishallitusten puheenjohtajistoille. 
Kirjeessä esitetään, että vanhusneuvoston tulee saada puhe- ja läsnäolo-
oikeudella edustajansa valtuuston kokouksiin, sekä niihin lautakuntiin, 
joissa tehdään ikäihmisten turvallisuutta, elinoloja ja hyvinvointia koskevia 
päätöksiä. 
 
Allekirjoitukset: Seppo Tamminen, Jarno Raunio, Marko Kuronen, Sari 
Päivärinta, Jari Mäkinen ja Tapio Wickström. 

   
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
Kaupunginhallitus 17.02.2025 § 59  
  
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen konsernipalveluiden 
valmisteltavaksi. 

 
Käsittely kokouksessa  Auli Välimäki esitti Marika Ala-Herttualan kannattamana, että aloitetta ei 

lähetetä valmisteluun. 
  

 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys, on asiasta äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysesityksen: ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka ovat Auli Välimäen esittämän 
ja Marika Ala-Herttualan kannattaman esityksen kannalla, äänestävät EI. 
Äänestysesitys hyväksyttiin. Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan 
nimenhuutoäänestyksenä. Äänestystapaesitys hyväksyttiin. 
 
 Äänestys suoritettiin. Toimitetussa äänestyksessä annettiin 3 JAA-ääntä 
(Arto Lampinen, Teemu Happonen ja Sari Päivärinta), ja 6 EI-ääntä (Jyrki 
Innanmaa, Arto Lehtinen, Janne Peltola, Anna-Kaisa Pietiläinen, Auli 
Välimäki ja Marika-Ala-Herttuala).  
 
 Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus päätti äänin 3/6, että aloitetta 
ei lähetetä valmisteluun.   

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti, että aloitetta ei lähetetä valmisteluun. 

 
Sari Päivärinta jätti päätökseen eriävän mielipiteen. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 23    
77/00.01.02/2025    

https://www.kuntaliitto.fi/ajankohtaista/2022/vaikuttamistoimielimilla-merkittava-rooli-sekakunnissa-etta-hyvinvointialueilla
https://www.kuntaliitto.fi/ajankohtaista/2022/vaikuttamistoimielimilla-merkittava-rooli-sekakunnissa-etta-hyvinvointialueilla


 

 

 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tiedoksi kaupunginhallituksen 

päätöksen ja toteaa, että valtuustoaloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
Liitteet 

Liite 12 Valtuustoaloite 27.1.2025 / Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
/ Vanhusneuvostolle ja vammaisneuvostolle Mänttä-Vilppulan 
kaupunginvaltuustoon ja muihin soveltuviin lautakuntiin puhe- 
ja läsnäolo-oikeus, sekä kaupunginvaltuustoon aloitteenteko-
oikeus 
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Valtuustoaloite 17.3.2025 / Perussuomalaisten valtuustoryhmä / Kolhon koulun 
lakkauttamispäätöksen mitätöiminen 
  
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 24    
212/00.01.01/2025    
   

Valtuuetettu Marko Kuronen luki seuraavan Perussuomalaisten 
valtuustoryhmän valtuustoaloitteen: 

   
Valtuustoaloite     16.03.2025 
 
Kolhon Kyläyhdistys Ry on haastatellut Kolhossa kahden yrityksen päättäjiä 
14.03.2025. Toinen yrityksistä on Runtech Systems Oy, joka on suurin 
yhteisöveroja maksava yritys MänttäVilppulassa. Mänttä-Vilppulan suora 
osuus yhteisöveroista on ollut 740 000 €, eli kunnalle tuloutuva 23,69% osuus 
yhtiön kokonaisveroista. Yhtiössä työskentelee kaikkiaan 84 työntekijää. 
(Lähde Finder.) 
 
Toinen haastatelluista yrityksistä oli Formica IKI Oy, joka on Mänttä-Vilppulan 
suurimpia työllistäjiä 123 työntekijällä. (Lähde Finder.) 

Johtohenkilöille esitettiin kysymys. Kuinka koulun lakkauttaminen nähdään 
yrityksessä ja mitkä ovat sen arvioidut vaikutukset yrityksen toimintaan. 

Runtech Systems Oy:n toiminnassa vaikutus ei näy vielä, mutta Formica IKI 
Oy:llä on jo nyt ongelmia työntekijöiden rekrytoinnissa. 

Molemmissa yrityksissä on huoli Kolhon tulevaisuudesta ja Fofmica IKI Oy:stä 
pyydettiin kysymään viranhaltijoilta, kuinka he varmistavat Kolhon 
elinvoimaisuuden säilymisen ja työntekijöiden saannin kylään, jos koulu 
loppuu? 

Mitkä ovat jo nyt tehdyn lakkauttamispäätöksen vaikutukset Kolhoon. 

- Yksi kaksi henkinen lapsiperhe on muuttanut Kolhosta Keuruulle. 
- Neljä lapsiperhettä on perunut muuttoaikeensa Kolhoon kyläkoulun 

lopettamisuhan vuoksi. 
Mitä tämä tarkoittaa Kolhossa toimiville yrityksille. 

- Kymmenen mahdollista työntekijää on poissa Kolhossa toimivista 
yrityksistä. 

Mitä tämä tarkoittaa Kolhossa asuville. 

- Kiinteistöjen hintojen laskeminen entisestään ja myyntiaikojen 
pidentyminen. 

Mitä tämä tarkoittaa Mänttä-Vilppulalle nyt. 

- Kymmenen veronmaksajan verotulojen siirtymistä muualle.  Menetetyt 
valtionosuudet oppilaista. 

Mitä tämä tarkoittaa Mänttä-Vilppulalle oletettavasti tulevaisuudessa. 

- Yritykset siirtävät liiketoiminnan sinne, missä on työntekijöitä.  Menetetyt 
verotulot. 

19.02.2024 tehty päätös osoittaa, että Kolhon kyläkoulu käsiteltiin kulueränä, 
mutta tehty päätös oletettavasti varmistaa sen, että sitä Kolho kylänä tulee myös 
olemaan, jos liiketoiminta loppuu. 



 

 

 

 

 

 

 

Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut, paikalla olevat viranhaltijat, sekä 
kokousta seuraavat vieraat. 

Me Mänttä-Vilppulan Perussuomalaiset esitämme: 

1. 19.02.2024 asiakohdassa §10 päätetyn Kolhon Koulun 
lakkauttamispäätöksen mitätöimistä ja kaikkien siihen liittyvien 
valmistelujen päättämistä. 

2. Kolhon koulun toiminta jatkuu entisellään. 
3. Mänttä-Vilppulan kaupungin tulee tehdä kehityssuunnitelma Kolhon 

kehittämisestä yhteistyössä kehitysyhtiön, paikallisten yritysten ja kylän 
aktiivien kanssa. 

4. Tehdä positiivista markkinointia erilaisissa tilaisuuksissa esim. messuilla 
Kolhon kylän ja kyläkoulun puolesta, muun messutoimintansa ohessa. 
 
Valtuustoaloite on liitteenä. 

    
   

 
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
Liitteet 

Liite 13 Valtuustoaloite 17.3.2025 Perussuomalaiset Kolhon koulun 
lakkauttamispäätöksen mitätöiminen 
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Valtuustoaloite 17.3.2025 / Keskustan valtuustoryhmä / Kylien ja maaseudun osion lisääminen 
elinvoimaohjelmaan ja strategian päivittäminen 
  
Kaupunginvaltuusto 17.03.2025 § 25    
213/00.01.03/2025    
 

Valtuutettu Arto Pirttilahti luki seuraavan Keskustan valtuustoryhmän 
valtuustoaloitteen: 
 
Valtuustoaloite Mänttä-Vilppulan kaupungin valtuustolle 17.3.2025 
 
Kiitokset valtuustolle ja kaupungin muille toimijoille. Tämän 
valtuustokauden aikana olemme päivittäneet kaupungin strategian ja 
laatineet elinvoimaohjelman strategiaa toteuttamamaan. 
 
Mänttä-Vilppulan elinvoima muodostuu taloudellisesta, sosiaalisesta ja 
kulttuurillisesta hyvinvoinnista sekä kehityspotentiaalista. Elinvoimaa 
voidaan mitata mm. työllisyystilanteella, osaavan työvoiman saatavuudella, 
koulutuksella, yritysten investoinneilla, vetovoimaisella infralla sekä 
palveluilla. Yhtenä tekijänä on myös yrittäjä ystävällinen toiminta 
ympäristö. 
 
Eli elinvoima on monen tekijän summa, joilla houkutellaan Mänttä-
Vilppulaan uusia yrityksiä ja asukkaita sekä tarjotaan hyvää elämän laatua. 
Koko kaupunki tulee ottaa mukaan elinvoimatyöhön niin taajama-alueet 
kuin myös maaseutu. Keskustan valtuustoryhmä on jo aiemmin esittänyt 
kylien, maaseutualueiden ja maaseutuyritystoiminnan mukaan ottamista 
elinvoimatyöhön ja elinvoimaohjelmaan. 
 
Tämän valtuustokauden aikana on tullut myös isoja muutoksia 
toimintaympäristöön. 
Hyvinvointialue Pirhan perustamisen johdosta pääosa sosiaali- ja 
terveyspalveluista siirtyvät pois kaupungin hallinnasta ja työllisyysalueen 
perustamisen myötä työvoimahallinnon tehtävät siirtyivät kaupungille ja 
yhteistyöalueelle. Sivistys- ja kulttuuripalveluista on tullut kaupungin suurin 
ja tärkein toimialue. 
 
Myös yritystoiminnan kilpailukyky ja toimintaympäristö on muuttunut. 
Liikenteen korjausvelka lisääntyy ja henkilöjuna liikenteen osalta on 
uhkatekijöitä. 
 
Jo näiden yhteisvaikutuksesta olisi syytä päivittää elinvoimaohjelma ja 
tarkistaa strategiaa. Tavoitteena tulisi olla sitouttaa aktiiviseen toimintaa 
elinvoiman kehittämistoimintaan kaupunki konsernin kaikki toimijat, toisen 
asteen koulutuskuntayhtymä Sasky, Pirha, Eteläisen Keski-Suomen 
työllisyysalue, Yrittäjä järjestöt, isot ja pienet yritykset, taidetoimijat, 
museot, eri järjestöt, kylätoimijat muut mukaan haluavat tahot. 
 
Keskustan valtuustoryhmä uudistaa aloitteensa että elinvoimaohjelmaan 
lisätään yksi kokonainen osio jossa keskitytään kylien/maaseudun 
elinvoimaisuuteen. 
 



 

 

Lisäksi Keskustan valtuustoryhmä esittää että strategia ja 
elinvoimaohjelma päivitetään ja sen mukana laajajoukko eri toimijoita 
sitoutetaan elinvoimatyöhön. Tavoitteena on elinvoiman ja vetovoiman 
vahvistaminen. Aloitteen mittaritavoitteena on että Mänttä-Vilppula 
palkitaan Pirkanmaan elinvoimakuntana 2027. 
 
 
 
 
Mänttä 17.3.  
Mänttä-Vilppulan Keskustan valtuustoryhmä 
 
Valtuustoaloite on liitteenä. 

 
Käsittely kokouksessa Valtuuston puheenjohtaja Arto Pirttilahti astui syrjään puheenjohtajan 

tehtävästä asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi ja hänen  tilallaan 
puheenjohtajana toimi varapuheenjohtaja Jussi Jatkola.    

- 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
Liitteet 

Liite 14 Valtuustoaloite 17.3.2025 / Keskustan valtuustoryhmä / Kylien 
ja maaseudun osion lisääminen elinvoimaohjelmaan ja 
strategian päivittäminen 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 13, § 14, § 15, § 18, § 19, § 22, § 23, § 24, § 25 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 16, § 17, § 20, § 21 
 
VALITUSOSOITUS 
 

Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 
Valitusoikeus 

Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen 

tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 

• kunnan jäsen. 
 
Valitusaika 

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaannista. 
 
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 

 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä 
tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän 
päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä 
tietoverkossa. 

 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen 
päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
  Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

• päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
• päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
• päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen 
valitusajan päättymistä. 

 
Valitusviranomainen 

Kunnallisvalitus tehdään Hämeenlinnan hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: Raatihuoneenkatu 1, 13100 Hämeenlinna  
Käyntiosoite: Arvi Kariston katu 5, Hämeenlinna  
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Sähköpostiosoite: hameenlinna.hao@oikeus.fi  
Faksinumero: 029 56 42269  
Puhelinnumero: 029 56 42200  
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

 
Valituksen muoto ja sisältö 

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 

Valituksessa on ilmoitettava: 

1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 

2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 

3) vaatimusten perustelut; 

4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös 
ei kohdistu valittajaan. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 

Valitukseen on liitettävä: 

1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 

2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 

3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole 
jo aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 

Oikeudenkäyntimaksu 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu 
sen mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 
 
Ajantasainen tieto oikeudenkäyntimaksuista löytyy 
Tuomioistuinlaitoksen sivustolta. 

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/%23/
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search%5Btype%5D=pika&search%5Bpika%5D=tuomioistuinmaksulaki#P5
https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html
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Pöytäkirja 
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Mänttä-
Vilppulan kaupungin kirjaamosta. 
 
Käynti- ja postiosoite: Seppälän puistotie 15, 35800 Mänttä  
Sähköpostiosoite: kaupunki@manttavilppula.fi   
 
Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9 - 15. 
 
Pöytäkirja on 17.3.2025 viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon. 
 
Asianosaiselle lähetettävään valitusosoitukseen merkitään 
lähettämispäivä: 
 
Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi kirjeellä, joka on lähetetty  
 
Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi sähköpostilla, joka on 
lähetetty 
 
 

(lomake päivitetty 27.12.2023) 


